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VIDEO | Gymnázium Alejová opäť zažiarila!

1001x

Gymnázium Alejová – škola, z ktorej absolventi idú na prestížne univerzity

Pozrite si našu videoreportáž

Gymnázium Alejová – unikátna škola, ktorá otvorila svoje brány, učebne a laboratóriá, aby do nich na Deň otvorených dverí mohla
nahliadnuť široká verejnosť spolu so študentmi, učiteľmi a rodičmi.

V školskom roku 2025/2026 sa otvárajú 4 triedy. Dve triedy na osemročnom štúdiu - študijné odbory Gymnázium a Gymnázium
matematika a dve triedy na štvorročnom štúdiu - odbory Gymnázium a Gymnázium informatika. „Gymnázium matematika a Gymnázium
informatika - to sú odbory, kde sa experimentálne overuje. Na štvorročnom štúdiu sa overuje informatika a na osemročnom sa overuje
matematika,“ vysvetlila Tímea Krajňáková, riaditeľka Gymnázia Alejová.

Deň otvorených dverí bol aj prezentáciu zaujímavých stanovíšť, ktoré predstavili výsledné produkty projektových prác študentov, logické
hry a prednášky o ich špecifických odboroch. Gymnázium má podpísanú dohodu o spolupráci pri organizácii experimentálneho
overovania informatiky s Univerzitou Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

„Gymnázium Alejová má kvalitné zoskupenie pedagógov, ktorí pripravujú intenzívne študentov na rôzne súťaže, ktoré na vysokej škole
organizujeme. Jednou z takýchto súťaží je súťaž Programovanie počítačových hier – Ehra, kde sa každoročne toto gymnázium
umiestňuje na popredných pozíciách a študenti sa učia vytvárať v jazykoch ako sú skretch, paiton a mnohé ďalšie. Môžeme potvrdiť, že
naozaj súčasťou súťažných projektov súťažiacich sú aj prvky umelej inteligencie, takže takéto aplikácie už študenti vytvárajú. V tejto
oblasti umelej inteligencie môžeme hovoriť o generovaní textov, obrázkov, analýze rôznych signálov, časových radov a v neposlednom
rade sa umelá inteligencia používa aj v počítačových hrách,“ ozrejmil Ľubomír Antoni z Ústavu informatiky na prírodovedeckej fakulte
UPJŠ v Košiciach.

„Snažíme sa to robiť tak, aby deti samé prišli na mnohé veci, aby bádali, mali priestor na to, aby mohli niečo nové vymyslieť, objaviť, nájsť
a aby bol priestor naozaj daný,“ uviedla Jana Krajčiová, učiteľka matematiky na Gymnáziu Alejová.

IT LAB CREATIVITY využívajú študenti za účelom tvorby vlastných projektov, kde majú vytvorené skvelé podmienky na proces tvorby.
„Študenti môžu používať stoly na strihanie, video. Majú tu 3D tlačiarne, stôl na robotiku, pájkovačku - všetko čo potrebujú k svojim
projektom tu nájdu,“ povedala Jana Plichtová, učiteľka informatiky a robotiky Gymnázia Alejová.

Absolventi gymnázia študujú aj v zahraničí, prevažne v Čechách na Karlovej či Masarykovej Univerzite. Uplatnenie majú aj v iných
krajinách.

„Sme hrdí aj na ich znalosti anglického jazyka, lebo sa niektorí z nich rozhodnú študovať aj v iných krajinách ako Česká republika, máme
študentov v Holandsku, Dánsku, Rakúsku, Nemecku a majú vynikajúce výsledky,“ dodala Zuzana Husárová, výchovná poradkyňa
Gymnázia Alejová.

(9:55, red)

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/3899470259/7d686325d6d4706aa218?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3NDEyNTI2NTgsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6Mzg5OTQ3MDI1OSwidGlkIjozMDE4OX0.gVH97aERjsUe8dEhh51Vh7XFKg5RKe4wnhn0jVDV5SU
https://www.ahoj.tv/clanky/clanok/13029/video-gymnazium-alejova-opat-zaziarila-/


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 3

Študentská právna poradňa v Košiciach opäť prijíma klientov  
  3. 2. 2025, 10:37, Zdroj: slovenskodnes.sk , Autor: Filip Guldan, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové

slová: UPJŠ
Dosah: 34 GRP: 0,00 OTS: 0,00 AVE: 31 EUR 

Študentská právna poradňa v Košiciach opäť prijíma klientov
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Študentská právna poradňa v Košiciach opäť prijíma klientov

Na stretnutie sa možno objednať do 20. apríla, alebo do naplnenia kapacít. Právnu poradňu opäť otvorila Právnická fakulta Univerzity
Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v spolupráci s mestom Košice. V poradni pre občanov Košíc vypracujú bezplatnú analýzu ich právneho
problému.

Zdroj: ilustračné/freepick.com/freepik

Analýzy budú pripravovať študenti a študentky práva, pod dohľadom skúsených advokátov. Právna analýza zahŕňa rozbor prípadu i
konkrétne možnosti riešenia. Ako informuje UPJŠ, Študentská právna poradňa vypracúva analýzy v oblasti občianskeho, rodinného,
obchodného a pracovného práva, taktiež práva sociálneho zabezpečenia, správneho a daňového práva. Upozorňuje ale, že z činnosti
študentskej poradne sú vylúčené analýzy v oblasti trestného práva.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

Vysvedčenie primátora Polačeka – TROLEJBUSY (komentár)

„ Klientmi Študentskej právnej poradne sú obyvatelia mesta Košice, nachádzajúci sa v situácii, v ktorej potrebujú pomoc s vyriešením
svojho právneho problému. Klient si je vedomý toho, že právnu analýzu jeho právneho problému vypracujú študenti práva. Klient
poskytuje úplne a pravdivé informácie o svojom právnom probléme alebo situácii a jasne formuluje otázky alebo problémy, ktoré majú byť
predmetom právnej analýzy,“ približuje UPJŠ. Upozorňuje, že na stretnutie v poradni sa treba vopred objednať. Možno tak urobiť
telefonicky na telefónnom čísle +421 55 6419 385 cez Kanceláriu prvého kontaktu Magistrátu mesta Košice, alebo prostredníctvom
emailu [email protected]. Stretnutia sa budú koňať v priestoroch Právnickej fakulty UPJŠ v Košiciach na Kováčskej 30, a to v dohodnutom
termíne.

Zdroj:(SITA,kl/FG)

Autor: Filip Guldan
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Študentská právna poradňa v Košiciach opäť prijíma klientov

Košice
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Študentská právna poradňa v Košiciach opäť prijíma klientov

Na stretnutie sa možno objednať do 20. apríla, alebo do naplnenia kapacít. Právnu poradňu opäť otvorila Právnická fakulta Univerzity
Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v spolupráci s mestom Košice. V poradni pre občanov Košíc vypracujú bezplatnú analýzu ich právneho
problému.

Zdroj: ilustračné/freepick.com/freepik

Analýzy budú pripravovať študenti a študentky práva, pod dohľadom skúsených advokátov . Právna analýza zahŕňa rozbor prípadu i
konkrétne možnosti riešenia. Ako informuje UPJŠ, Študentská právna poradňa vypracúva analýzy v oblasti občianskeho, rodinného,
obchodného a pracovného práva, taktiež práva sociálneho zabezpečenia, správneho a daňového práva. Upozorňuje ale , že z činnosti
študentskej poradne sú vylúčené analýzy v oblasti trestného práva .

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

Vysvedčenie primátora Polačeka – TROLEJBUSY (komentár)

„ Klientmi Študentskej právnej poradne sú obyvatelia mesta Košice, nachádzajúci sa v situácii, v ktorej potrebujú pomoc s vyriešením
svojho právneho problému. Klient si je vedomý toho, že právnu analýzu jeho právneho problému vypracujú študenti práva. Klient
poskytuje úplne a pravdivé informácie o svojom právnom probléme alebo situácii a jasne formuluje otázky alebo problémy, ktoré majú byť
predmetom právnej analýzy ,“ približuje UPJŠ. Upozorňuje, že na stretnutie v poradni sa treba vopred objednať . Možno tak urobiť
telefonicky na telefónnom čísle +421 55 6419 385 cez Kanceláriu prvého kontaktu Magistrátu mesta Košice, alebo prostredníctvom
emailu [email protected] . Stretnutia sa budú koňať v priestoroch Právnickej fakulty UPJŠ v Košiciach na Kováčskej 30, a to v
dohodnutom termíne .

Zdroj:(SITA,kl/FG)

Filip Guldan

03.02.2025 10:37
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Košičania môžu využiť služby Študentskej právnej poradne

Košice Spravodajstvo

Z jej činnosti je vylúčené vypracovanie analýzy v oblasti trestného práva.

Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach v spolupráci so samosprávou opäť otvára Študentskú právnu
poradňu pre obyvateľov metropoly východu. Magistrát priblížil, že záujemcovia sa môžu objednať do 20. apríla, respektíve do naplnenia
kapacity:

„Prostredníctvom Študentskej právnej poradne majú občania mesta Košice možnosť získať bezplatnú právnu analýzu svojho právneho
problému, ktorú pre nich vypracujú študenti a študentky práva pod dohľadom skúsených advokátov. Súčasťou právnej analýzy pre klienta
je právny rozbor jeho prípadu a konkrétne možnosti jeho riešenia.“

Právnická fakulta opäť otvára Študentskú právnu poradňu (Ilustračná fotografia) / facebook.com/upjspravnickafakulta

Poradňa sa zameriava na občianske, rodinné, obchodné či pracovné právo, právo sociálneho zabezpečenia, správne a daňové právo.
Radnica zdôraznila, že z činnosti je vylúčené vypracovanie právnej analýzy v oblasti trestného práva:

„Klientmi Študentskej právnej poradne sú obyvatelia mesta Košice, ktorí sa nachádzajú v situácii, v ktorej potrebujú pomoc s vyriešením
svojho právneho problému. Klient si je vedomý toho, že právnu analýzu jeho právneho problému vypracujú študenti práva.“

Košičania sa môžu objednať do poradne telefonicky prostredníctvom kancelárie prvého kontaktu magistrátu alebo e-mailom na
dominika.beckova@upjs.sk.

Zdroj: TASR
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Vedecká konferencia na ružomberskej univerzite

Ján Svrček Aktuality 3.2.2025

Na Katolíckej univerzite v Ružomberku sa dnes začala dvojdňová vedecká konferencia s názvom Bezpečnosť detí v digitálnom priestore,
o ktorú prejavilo záujem 170 účastníkov.

Na úvod sa prítomným v aule Jána Pavla II. prihovoril štátny tajomník Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR Peter Pamula. „V
súčasnej dobe sme sa ocitli v situácii, keď mladí sa cez digitálny priestor dostávajú do celého sveta. No snažíme sa im vysvetľovať, že
nie každý v tomto svete má dobré úmysly. Preto, potrebujeme tu držať pomyslenú červenú vlajku, aby sa mládež nedopúšťala dákych
chýb. Chceme mať zdravú budúcnosť a zdravú generáciu,“ konštatoval zástupca štátnej správy.

Na pôde vysokej školy všetkým privítal jej rektor Jaroslav Demko. „V určitom smere mám pocit, že tento digitálny svet sa podobá na
biologický mikrosvet, ktorý prakticky tiež bežným okom nevidíme, ale je pre náš fyzický život existenčne dôležitý. Bez neho by sme
nemohli existovať, lenže na druhej strane nám spôsobuje rôzne zdravotné problémy, alebo až smrť. T u vidím veľkú paralelu medzi
obomi systémami tak, že ak na rôzne človeku škodlivé baktérie, či vírusy, už dnes vieme odpovedať podaním antibiotík, alebo iných
liekov, v digitálnom ekosystéme len hľadáme spôsoby, ako sa s tým vyrovnať, alebo ako ich liečiť.“ Aj tieto slová zazneli z úst J. Demka.

Na ružomberskú konferenciu, ktorá sa koná už tretí raz, zavítali viacerí lektori, odborníci v tejto oblasti zo Slovenska a z Čiech.

„ Som tu prvýkrát, avšak ide o ohromne dôležitú a aktuálnu tému. Digitálna bezpečnosť, to je dnes niečo kľúčové v oblasti duševného
zdravia detí,“ povedal nám prof. Matej Škovránek z UPJŠ Košice. „Keďže som neurológ, vo svojom príspevku som sa zameral na to, ako
digitálne technológie vplývajú na vývoj mozgu.“

„ Išlo o riport Svetovej zdravotníckej organizácie, ktorý sme vydali v jeseni. Porovnávali sme tam adoloscent ov v štyridsa tich štyr och
štátoch, prevažne z Európy, stredne j Ázie a severnej Ameriky. Išlo o viac než dvetisíc ľudí vo veku od jedenásť po pätnásť rokov. Pozreli
sme sa na to, akým spôsobom využívajú sociálne siete a hrajú počítačové hry a kedy už ide o závislosť,“ stručne priblížil svoju prednášku
doc. Lukas Blinka z Českej republiky.

„ Tak é t o konferenci e sú obrovským prínosom pre edukáciu nielen detí, ale i dospelých. Ja som sa vo svojom vystúpení zameral na to,
ako fungujeme v rámci internetu a ako veľmi rýchlo môžeme spadnúť do ´králičích nor´, keď využívame to, čo je nám dané, bez toho aby
človek vôbec premýšľal, či to chce,“ vravel doc. Jan Klouch, tiež z Čiech a dodal: „ H odne sa venujem osvete v oblasti digitálnej
gramotnosti a kybernetickej bezpečnosti.“

Do auly Katolíckej univerzity zavítala aj poslankyňa Európskeho parlamentu Miriam Lexmann. „Dlho hovoríme o tom, ako sa zhoršuje
duševné zdravie, o hrozbách pre deti, n o tiež pre dospelých, ale málo v tomto smere robíme. Som veľmi rada, že niečo takéto sa
organizuje s odborníkmi rôzneho spektra,“ rozhovorila sa po našom oslovení europoslankyňa. „Niekedy som mala pocit, že za všetko
viníme sociálne siete, no nie je to tak. Zlyháva aj rodina. Ako štát potrebujeme dať väčšiu podporu rodinám a už tam chrániť naše deti.“

Foto: autor
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Ministri riešili aj problémy v doprave.

ČERVENÝ KLÁŠTOR

Vláda na svojom výjazdovom rokovaní na Zamagurí v areáli Kláštora kartuziánov v Červenom Kláštore v stredu schválila viac ako dva
milióny eur na projekty v okresoch Kežmarok a Stará Ľubovňa. Návrh prešiel aj s pripomienkou.

Z uvoľnených finančných prostriedkov poputuje takmer 1,5 milióna pre potreby obcí a združení v spomínaných okresoch.

Kam pôjdu peniaze

Ďalšie financie pôjdu na realizáciu projektu chodníka pre cyklistov a chodcov v Novej Lesnej, pre Základnú školu s materskou školou v
obci Jarabina, Spojenú školu Dr. Fischera a Základnú školu s Materskou školou Nižná brána v Kežmarku, Územnú organizáciu
Dobrovoľnej požiarnej ochrany SR Stará Ľubovňa.

Odsúhlasili tiež financie pre Rusínsku obrodu na Slovensku, Výrobno-odbytové družstvo Mliečny východ, Prešov, sociálny podnik Inštitút
Krista Veľkňaza a Kláštor kartuziánov v Červenom Kláštore.

Ledecký upozorňuje na peniaze pre Kuffu

Systém prideľovania peňazí skritizoval na sociálnej sieti poslanec Národnej rady za SaS Vladimír Ledecký.

„Už roky počas vlád Smeru sme zvyknutí na to, že sa rozdávajú peniaze podľa straníckych tričiek. Dnešok však presiahol ďalší level. Brat
štátneho tajomníka ministerstva životného prostredia Štefana Kuffu a strýko Filipa Kuffu, ktorí sa dostali do parlamentu na kandidátke
SNS, kňaz Marián Kuffa a štatutár Inštitútu Krista Veľkňaza v Žakovciach dostal na svoj sociálny podnik priamo od vlády 65-tisíc eur. Bez
akýchkoľvek pravidiel či výberového konania.“

„Áno, kňaz Kuffa robí aj záslužnú činnosť, ale to robia na Spiši mnohé organizácie či sociálne podniky, ktoré nedostávajú od štátu
absolútne nič. A ak aj niečo dostanú, tak za prísnych pravidiel a podmienok. Nerozumiem, prečo ostatné sociálne podniky ostali
vynechané,“ dodal.

Fico po rokovaní uviedol, že vláda vyčlenila presne 2 070 500 eur. „Vyčlenili sme peniaze tak, aby príspevok dostala každá jedna obec v
oboch okresoch bez toho, akého politického zafarbenia je jej starosta,“ zdôraznil.

Projekty v oblasti dopravy

Ministri sa zaoberali aj návrhmi v oblasti dopravy v rámci regiónu. Ich súčasťou bolo aj vyhlásenie verejného obstarávania a začiatok
výstavby investičnej akcie „I/68 Kremná zosuv – havária“, veľkoplošná oprava na ceste I. triedy I/66 v úseku Spišská Belá – Tatranská
Kotlina i vypracovanie súťažných podkladov na vyhlásenie verejného obstarávania na zhotoviteľa stavby I/66 a II/540 Veľká Lomnica –
križovatka, a tiež pre rekonštrukciu cesty na hraničnom priechode s Poľskom v úseku I/66 Ždiar.

Úlohy pre ministrov

Minister životného prostredia Tomáš Taraba (nominant SNS) má posúdiť možnosti podpory obstarania projektovej dokumentácie a
budovania verejných vodovodov a kanalizácií v obciach oboch okresov, rovnako zabezpečiť do začiatku letnej sezóny na území
Tatranského národného parku zvýšený počet parkovacích kapacít a hygienických zariadení.

Úlohou je tiež realizovať kroky na riešenie kritického nedostatku pitnej vody v obciach okresu Stará Ľubovňa a tiež zabezpečiť v
spolupráci s Environmentálnym fondom možnosť financovania projektu rekonštrukcie účelovej komunikácie na Sliezsky dom. „Spomínali
sme aj možnosť parkovacieho domu v podzemných priestoroch, ktorý by znamenal nielen zvýšenie parkovacích kapacít, ale aj trvalý
príjem pre TANAP,“ upozornil podpredseda vlády a minister životného prostredia po rokovaní.

Minister investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie Richard Raši (Hlas) má v spolupráci s ministrom vnútra Matúšom Šutajom
Eštokom (Hlas) pripraviť a vyhlásiť výzvy na predkladanie žiadostí o regionálny príspevok v 19 najmenej rozvinutých okresoch.

„Riešili sme aj tému centier zdieľaných služieb. Centrá zdieľaných služieb v okrese Stará Ľubovňa budú dve, čo znamená, že pre zhruba 
50 obcí budú dve centrá poskytovať základné služby, ktoré obce poskytovať musia,“ uviedol Raši po rokovaní vlády s tým, že to pre ne
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bude výhodné a kvalita služieb bude vyššia.

Minister práce, sociálnych vecí a rodiny Erik Tomáš (Hlas) má spolu so splnomocnencom vlády SR pre rómske komunity Alexandrom
Daškom prijať opatrenia na podporu zapájania príslušníkov rómskych komunít do trhu práce v okresoch Stará Ľubovňa a Kežmarok.

Ministerka kultúry Martina Šimkovičová (nominantka SNS) a minister školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR Tomáš Drucker (Hlas)
majú posúdiť ďalšie možnosti prezentácie Evanjelického lýcea a knižnice v Kežmarku a ich miesta pri šírení slovenského národného
povedomia.

Minister cestovného ruchu a športu Dušan Keketi (nominant SNS) má posúdiť možnosti podpory turistického ruchu v oblasti vodnej
turistiky a kúpeľníctva, takisto posúdiť možnosť vybudovania atletickej dráhy v Starej Ľubovni.

Fico naznačil, že spolu s predstaviteľmi samosprávy otvorili aj ďalšie témy, napríklad otázku dofinancovania Múzea moderného umenia
Andyho Warhola v Medzilaborciach. Ministerstvo financií a Ministerstvo kultúry SR majú v tomto smere hľadať riešenie na nájdenie
potrebného objemu prostriedkov.

Memorandum o nemocniciach

Podpredseda vlády pre plán obnovy Peter Kmec, minister zdravotníctva Kamil Šaško, minister investícií Richard Raši, minister školstva
Tomáš Drucker (všetci Hlas) a minister obrany Robert Kaliňák (Smer) podpísali memorandum o spolupráci v oblasti podpory, rozvoja a
modernizácie fakultnej nemocnice v Prešove a vojenskej nemocnice v Ružomberku.

„V najbližších dňoch sa k podpisu memoranda pridajú aj rektori Prešovskej univerzity v Prešove, Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach, Katolíckej univerzity v Ružomberku a riaditelia Fakultnej nemocnice J. A. Reimana v Prešove a Ústrednej vojenskej
nemocnice SNP v Ružomberku,“ uviedlo ministerstvo obrany.

Raši vysvetlil, že na jednotlivých fázach prípravy novej vojenskej nemocnice v Prešove spolupracuje všetkých päť rezortov. Zariadenie
bude zároveň slúžiť aj ako výučbová nemocnica.

Vojenskú nemocnicu v Prešove stavia, financuje a bude riadiť Ministerstvo obrany SR. Počas januára stavenisko navštívil Kaliňák a
Šaško. Uviedli, že výkopové práce sú v záverečnej etape. Nemocnica by mala primárne slúžiť pre civilné obyvateľstvo.

Tlačová beseda po rokovaní vlády v Červenom Kláštore. Zľava prešovský župan Ján Majerský, minister investícií Richard Raši a starosta
Kežmarku a poslanec Národnej rady Ján Ferenčák. foto: (TASR)

Autor: (SITA, TASR, Klaudia Jurkovičová)
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